

eral items agreed to on Friday last were then moved and concurred in, except the items for Dominion officers in Nova Scotia and New Brunswick, \$51,000, which were reserved. The item of \$31,792.65 for salaries and contingencies of the House of Commons was also reserved at the request of Mr. Mackenzie, who pointed out that it contained an overcharge of \$2,000 on the grant of \$6,000 to the Parliamentary library.

Mr. Chamberlin called attention to the fact that the library accommodation was altogether insufficient. Year by year books were being added to the library for which there was really no room, and the result was that a large portion of the books were useless.

Hon. Mr. Rose said that he could not promise that there would be any expenditure in this direction this year. The finances were too low to admit of that.

Mr. Mackenzie said he would altogether object to going on with the building of the library on the plan proposed. If this place was to be continued as the capital, a much cheaper plan ought to be adopted for the library.

Hon. Mr. Wood, in connection with this subject of the library, reminded the House that some books belonged to the late Province of Canada. Perhaps the Government might state whether they were going to give these books or buy others.

Hon. Mr. Rose said that this raised a question which he hoped he would not be asked to discuss on the floor of the House.

Hon. Mr. Dunkin took a similar position to that taken by the member for Brant South, and hoped this library matter would be speedily settled.

Hon. Mr. Huntington said that lest the matter might be overlooked, he would here remark, although out of place, that he did not observe in the estimates an item, which he hoped could yet be placed there, for the expenses of a party to be sent to examine the solar eclipse to take place this year. The expense would not be very great. The European and American Governments had made appropriations for the purpose of having accurate observations taken, and he hoped that in a matter of such moment, and which involved so small an outlay, the Government of the Dominion would not hold back.

postes budgétaires acceptés vendredi dernier, à l'exception des crédits s'élevant à \$51,000 pour les fonctionnaires du Dominion en Nouvelle-Écosse et au Nouveau-Brunswick qui sont réservés, sont mis aux voix et adoptés. Le crédit de \$31,792.65 prévu pour payer les traitements et dépenses imprévues de la Chambre des Communes est également réservé à la demande de M. Mackenzie qui fait remarquer que la subvention de \$6,000 destinée à la Bibliothèque du Parlement a été majorée de \$2,000.

M. Chamberlin attire l'attention sur le fait que la Bibliothèque est trop petite. Tous les ans, elle reçoit de nouveaux livres qui restent en grande partie inutilisés par manque d'espace.

L'hon. M. Rose ne peut pas promettre que l'on y remédiera cette année, car les finances sont trop basses.

M. Mackenzie déclare qu'il s'opposera à la réalisation du projet de construction de la Bibliothèque. Il faut trouver un projet beaucoup plus économique si cette ville est destinée à conserver son statut de capitale.

L'hon. M. Wood rappelle à ce propos que quelques livres appartiennent à l'ancienne Province du Canada. Le Gouvernement pourrait peut-être faire savoir s'il a l'intention de donner ces livres ou d'en acheter d'autres.

L'hon. M. Rose espère que l'on ne lui demandera pas de discuter à la Chambre du problème que soulève cette question.

L'hon. M. Dunkin se joint au député de Brant Sud et espère que le problème de la Bibliothèque trouvera rapidement une solution.

L'hon. M. Huntington se permet de faire une observation qui dépasse le cadre de la discussion. Il remarque qu'il n'est apparemment pas prévu dans les prévisions budgétaires d'envoyer un groupe de personnes pour observer l'éclipse de soleil qui doit avoir lieu cette année. Il espère qu'il sera encore possible de combler cette lacune. Le Gouvernement américain et différents Gouvernements en Europe ont prévu de telles dépenses pour obtenir des renseignements scientifiques et il espère que le Gouvernement du Dominion participera à cet événement important en donnant le peu d'argent nécessaire.